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Záznam  
zo zasadnutia  Komisie výstavby, územného plánu a turizmu MsZ v Michalovciach,  

uskutočneného dňa 7. 08. 2017 
prítomní: podľa prezenčnej listiny  
 

   Rokovanie otvoril a  viedol Ing. Ján Ďurovčík, CSc., predseda komisie. Navrhol doplniť bod 
programu o prerokovanie návrhov na Ceny mesta. Komisia pokračovala podľa programu:  

1. Informácia o stave triedenia odpadov a zhodnocovanie biologicky rozložiteľných odpadov 
(BRO) v meste  

2. Prerokovanie návrhov na Ceny mesta  
3. Diskusia k prerokovanej problematike  
4. Rôzne  

 
K bodu 1.: Informácia o stave triedenia odpadov a zhodnocovania biologicky rozložiteľných 
komunálnych odpadov (BRO) v meste. 
Informáciu o stave triedenia odpadov na území mesta prezentoval Ing. Miroslav Čornej, 
z Technických a záhradníckych služieb mesta Michalovce.  Správa obsahovala:  
Zhodnotenie činnosti  za I. polrok 2018 
Separovaný zber odpadu 
               V súlade so Zákonom č. 79/2015 Z. z. o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov financovanie separovaného zberu komunálneho odpadu od 1.7.2016 prešiel na 
„organizácie zodpovednosti výrobcov“, spoločnosť ENVI-PAK.  
Mesto Michalovce financuje a TaZS mesta Michalovce  zabezpečuje prevádzku zberných 
dvorov na Ul. lastomírskej a Ul. partizánskej 2 pracovníkmi, kde je zabezpečený aj zber 
vyseparovaných komodít.   
     Hlavnou činnosťou prevádzky je zabezpečiť zvoz separovaného odpadu a jeho 
následné dotriedenie na linke. Na zber separovaného odpadu pri bytových jednotkách slúžia 
1100 litrové a zvonové plastové kontajnery v štyroch farebných vyhotoveniach, ktoré sú 
vyvážané vozidlami Bobr PRESS a ramenovým nakladačom.  
       V súčasnosti je v meste Michalovce 113 stanovíšť s počtom 481 ks 1100 lit. a zvonových 
kontajnerov.      
     Na zber separovaného odpadu z rodinných domov slúžia farebne rozlíšené vrecia, ktoré sú 
zbierané výmennou formou vozidlom Avia.                                                                           
    Všetky nádoby a vrecia sú opatrené informáciami o tom, čo sa do nich ukladať má, resp. čo 
tam nepatrí.  Pracovníci TaZS mesta Michalovce pri zbere separovaného odpadu z rodinných 
domov evidujú počet vriec jednotlivých komodít vyseparovaných každou domácnosťou.   
      V I. polroku 2018 TaZS mesta Michalovce vyzbierali 576 ton komodít v rámci 
separovaného zberu, z toho  532 ton v meste Michalovce a 44 ton komodít zvezených z obcí.   
     Podiel vyseparovaného odpadu na celkovom vzniknutom KO vyprodukovanom 
občanmi mesta a podnikateľmi tvorí 21,2 %. 

 
Vyzbierané komodity v I. polroku 2018 v kg : 
 

Komodita I. polrok 2018 
mesto 

I. polrok 2018 
obce 

I. polrok 2018 
spolu 

Plasty     34 299 12 242    46 541 
Papier a lepenka   212 643 14 610  227 253 
Sklo   197 847 13 436  211 283 
Kompozitné obaly     11 455   1 667    13 122 
El.šrot, žiarivky      19 140 0    19 140 
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Obaly z kovu       2 846   2 001      4 847 
Obaly z dreva      53 320 0     53 320 
Jedlé oleje a tuky           240 0          240 
BRO 1 001 000 0 1 001 000 
Spolu 1 532 790 43 956 1 576 746 

                                           
        Vyzbierané komodity mesto Michalovce 532 ton (z toho pre spoločnosť ENVI-PAK 459 ton, 
ELEKTRO RECYCLING 6 ton, ASEKOL 13 ton, Polytrans 53 ton, INTA 1 tona) a BRKO 1001 ton 
(kompostáreň TaZS).            
.   
      V I. polroku 2018 z linky separovaného zberu odpadu bolo vyvezených 30 ks VOK na 
skládku Žabany o celkovej hmotnosti 22,8 ton, čo predstavuje 4,4 % z celkove dovezeného 
množstva komodít na linku.  
     Za I. polrok 2018 na jedného obyvateľa mesta Michalovce pripadá priemerne 11,73 kg  
druhotných surovín a vrátane BRKO 37,3 kg vyseparovaného odpadu. (39 151 obyv.)       
     
    
Centrum pre zhodnocovanie BRKO - kompostáreň 

 
     V roku 2018 pokračovala prevádzka „ Centra pre zhodnocovanie biologicky rozložiteľného 
odpadu “ kompostárne, ktorá bola financovaná z kohézneho fondu v rámci operačného 
projektu Životné prostredie.  
     V I. polroku 2018 pokračoval pravidelný  zber bioodpadu od obyvateľov v zónach bytovej 
výstavby v zberných nádobách o objeme 120 litrov. Zber sa zabezpečoval podľa 
harmonogramu v pravidelných týždenných intervaloch od 9. 4. 2018. Najväčší podiel na zbere 
bioodpadu je z procesu kosenia trávnatých plôch a orezu drevín a stromov z verejných 
priestranstiev na území mesta.  
      Za sledované obdobie sa zviezlo 1001,16 ton bioodpadu, z toho na báze dreva (k. č. 
200138) 252,14 ton  a dusíkatých bioodpadov z trávnatých porastov a záhrad (k. č. 200201) 
749,02 ton, čo predstavuje  58,9  % z celkového plánovaného množstva bioodpadu na rok 
2018. 
       Najväčší podiel na zbere bioodpadu v prvom polroku je z procesu kosenia trávnatých 
plôch na území mesta v objeme 424,56 ton.  
       Množstvo vyzberaného  biologický rozložiteľného odpadu od obyvateľov mesta do 120 l 
hnedých nádob  za obdobie apríl - jún bolo  304,48 ton.   
     Prijaté bioodpady sa postupne spracovávali na prevádzke kompostárne. V mesiacoch 
marec až  jún  2018 sa zhodnotilo spolu  766,7 ton bioodpadu, ktorý následne dozrieva na 
hrobliach v areáli kompostárne.   
      
Príjem a spracovanie odpadov za I. polrok 2018: 
                                                                                                                           údaje v tonách                                        
 
Mesiac 

príjem 
200201 

príjem 
200138 

zhodnotenie 
200201 

zhodnotenie 
200138 

zhodnotenie 
spolu 

Január - - - - - 
Február - 83,04 - - - 
Marec 13,98 70,68 35,33 24,59 59,92 
Apríl 157,99 46,18 121,37 62,07 183,44 
Máj 367,0 2,42 220,37 41,1 261,47 
Jún 210,05 49,82 221,18 40,71 261,87 
Spolu 749,02 252,14 598,25 168,47 766,70 
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prijatý odpad spolu:                  1001,16 
ton                             

 
zhodnotený odpad spolu:  766,7 
ton   

 

 
Ing. Čornej kladne hodnotil  triedenie tuhého komunálneho  odpadu (TKO) a BRO v meste. 
Nedostatky vidí v tom, že nie je   možné triediť odpad, ktorý produkujú občania bývajúci v bytových 
domoch. Na druhej strane, BRO je veľa,  súčasná kapacita kompostárne je nedostatočná, vhodné by 
bolo novou technológiou jej kapacitu zvýšiť.  
 
Diskusia:   
Ing. Bobík – kladne hodnotil zber BRO, mal návrh, aby TaZS mesta umiestňovali kontajner na BRO nie 
podľa vopred určeného dátumu v kalendári,  ale aby umiestňovanie kontajnerov prispôsobili 
aktuálnym  podmienkam  v prírode   
Ing. Kostovčík – navrhol, aby kontajnery na BRO boli označené, alebo aby boli občania 
prostredníctvom Michalovčania upozornení na ukladania BRO do nádob na to určených 
Ing. Ďurovčík – mal dotaz na ohradzovanie kontajnerov na TKO prístreškami 
Ing. Čornej – TaZS mesta začali ohradzovať nádoby na TKO  z dôvodu zamedzenia nečistoty, ktorá sa 
vyskytovala pri kontajneroch. Na ohradzovanie nádob má pozitívne ohlasy občanov. 
Ing. Ďurovčík – taktiež kladne hodnotil ohradzovanie nádob na TKO 
Ing.- Ďurovčík – mal dotaz či sa osvedčili kompostéry  v IBV 
Ing. Čornej – kompostéry sa osvedčili, naďalej je dopyt občanov po kompostéroch.      
ZÁVER: 
Komisia odporúča, TaZS mesta Michalovce, aby začiatok zberu BRO vychádzal z poveternostných 
podmienok, a aby bolo podľa toho zosúladené umiestňovanie veľkoobjemových kontajnerov na 
BRO v meste.    

 
K bodu 2. Prerokovanie návrhov na Ceny mesta  
Návrhy na udelenie Ceny mesta prezentoval predseda komisie Ing. Ján Ďurovčík. Po oboznámení sa 
s návrhmi komisia prijala stanovisko.  
ZÁVER:  
Komisia odporúča udeliť Ceny mesta v zmysle predloženého návrhu.  
 
K bodu 4. Rôzne  
Ing. Bobík – podľa plánu opráv miestnych komunikácií je plánovaná úprava vozidlovej komunikácie 
a chodníka na Ul. A. S. Makarenku a vozidlovej komunikácie Ul. A. Bernoláka. Navrhuje namiesto 
týchto úprav upraviť ulicu a chodník na Ul. A. Kmeťa a chodník od gymnázia P. Horova až po futbalový 
štadión.     
 

Nakoľko bol program komisie  vyčerpaný predseda komisie Ing. Ján Ďurovčík poďakoval 
prítomným za účasť a rokovanie komisie ukončil. Komisia v mesiaci  september je plánovaná na  10. 
septembra o 14. 00 hod.                                                 
 
                                                                                              Ing. Ján Ďurovčík,  CSc.  
                                                                                                Predseda komisie  
Zápisnica sa doručí: 
- všetkým členom komisie 
- všetkým prizvaným 
- Ing. Zdenko Vasiľ - prednosta  MsÚ  
- Anna Čurmová - organizačný  odbor 
- MsÚ - Odbor IaG – na zverejnenie  
 
Zapísala: Ing. Helena Francúzová, zapisovateľka komisie  
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